



**REINVENTING EUROPE  
THROUGH LOCAL INITIATIVE**

## Italy: Migrants bring new life to deserted villages

In Calabria, several villages, deserted by their inhabitants, were resurrected after opening their doors to refugees.

[Read more >>](#)

## Latest news from the website

---

[Fifty Shades of Tax Dodging >>](#)

---

[2015 enlargement package for Western Balkans and Turkey >>](#)

---

[More investment needed in education >>](#)

---

[State of play: Measures to address the refugee crisis >>](#)

---

[Brexit: UK's renegotiation as seen by the other 27 EU Member States >>](#)

---

[The most digital entrepreneur-friendly cities in Europe >>](#)

---

[Paris attacks give EU leaders excuse to get tough on refugees >>](#)

---

[9 out of 10 enterprises in the EU employ fewer than 10 persons >>](#)

---

[The World's Most Reputable Cities >>](#)

---

[Transnational cooperation: €140 million of EU funds for the Atlantic Area >>](#)

---

[LIFE: €264.8 million in 96 new projects >>](#)

---



## LOCAL DEVELOPMENT IN EUROPE AND ELSEWHERE

### "AEIDL *Flash*"

We are looking for new readers. Please subscribe friends, colleagues, partners... to our fortnightly electronic newsletter!

[Subscribe >>](#)



EXCLUSIVE

Lesvos and the refugees: "We need solidarity, tolerance and dignity"

Anastasios M. Permenis, the manager of the Lesbos local development agency, tells us about the dramatic situation on the Greek island, where around 180,000 asylum seekers have arrived since the beginning of 2015. His testimony is one of a local development practitioner but also a concerned citizen, on the frontline of an unfolding human tragedy.

[Read more >>](#)

## Other news

---

### THE ROLE OF REGIONS IN EU COHESION POLICY

The presentation of the **role of regions in EU cohesion policy**, by **Wolfgang Petzold**, head of unit in the communication department of the Committee of the Regions, at the latest **Regional Studies Association's workshop** (Lisbon, 5-6 November 2015) gives a good **overview** of **ESI Funds 2014-2020** implementation.

[Read more >>](#)

### THE BEST OF CLLD

The **European Parliamentary Research Service (EPRS)** provides comprehensive research and analytical support to the Members of the European Parliament, its parliamentary committees and the European Parliament as a whole. A search “**CLLD**” on its website leads to a page containing **four interesting articles** linked to **Community-Led Local Development**.

[Read more >>](#)

## LIFE PROJECT SURVEYS AWARENESS OF CLIMATE CHANGE RESILIENCE IN ITALY

The **BLUE AP LIFE** project’s **Adaptation Plan** was built through a **participatory process**, with **companies** being identified at the start and involved throughout. Companies in the **Bologna** area, as well as in **other Italian regions**, were asked to complete a questionnaire concerning their awareness of climate change resilience.

[Read more >>](#)

## INTERREG ATLANTIC AREA: 4 JOB VACANCIES AT THE JOINT SECRETARIAT

The **Atlantic Area INTERREG Programme 2014-2020** is **recruiting** for its **Joint Secretariat** based in **Oporto**, Portugal: a **Director**, a **Financial Manager**, a **Projects Manager**, and a **Communication Officer**. Applications must be received by **December 4th 2015**, 5 pm (GMT).

[Read more >>](#)

## 10 THINGS EUROPE AND THE THE U.S. COULD LEARN FROM EACH OTHER

**Rick Noack**, a journalist for *The Washington Post*, moved to the United States in 2014. When he returned home to Germany, he looked forward to all of the **aspects of life** that he had considered to be better in **Europe**. But after a few weeks, he suddenly started missing a lot about the **United States**.

[Read more >>](#)

### ***AEIDL Flash***

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local

development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

20 NOVEMBRE / NOVEMBER 2015

[> English version](#)



**L'INITIATIVE LOCALE RÉINVENTE L'EUROPE**

## Italie: des villages reprennent vie grâce aux migrants

En Calabre, plusieurs villages, désertés par leurs habitants, ont été ressuscités après avoir ouvert leurs portes aux réfugiés.

[Lire plus >>](#)

## Dernières nouvelles sur le site

---

[50 nuances d'évasion fiscale >>](#)

[Elargissement aux Balkans occidentaux et Turquie: état des lieux >>](#)

[Investir davantage dans l'éducation >>](#)

[Crise des réfugiés: état d'avancement des mesures >>](#)

[Brexit: la renégociation britannique vue par les 27 autres Etats membres](#)

[>>](#)

[Les villes les plus numériques d'Europe >>](#)

[Les attentats de Paris renforcent le sentiment anti-réfugiés >>](#)

[9 entreprises sur 10 dans l'UE emploient moins de 10 personnes >>](#)

[Les villes les plus réputées du monde >>](#)

[Coopération transnationale: 140 millions pour l'Espace Atlantique >>](#)

[LIFE: 264,8 millions d'euros dans 96 nouveaux projets >>](#)



EXCLUSIF

**Lesbos et les réfugiés: «Nous avons besoin de solidarité, de tolérance et de dignité»**

Dans une interview exclusive accordée à l'AEIDL, Anastasios M. Perimenis, directeur de l'agence de développement local de Lesbos, nous décrit la situation dramatique dans laquelle se trouve l'île grecque, où près de 180 000 demandeurs d'asile ont accosté depuis le début de 2015. Son témoignage est celui d'un acteur de terrain du développement local mais surtout celui d'un citoyen engagé, sur la ligne de front d'une tragédie humanitaire qui se poursuit.

[Lire plus >>](#)

**LE DÉVELOPPEMENT LOCAL EN EUROPE ET AILLEURS**

*"AEIDL Flash"*

Nous souhaitons élargir notre lectorat. Abonnez vos amis, collègues, partenaires, etc. à AEIDL Flash, la lettre électronique de l'AEIDL!

[Abonnement >>](#)

## Autres nouvelles

### LES RÉGIONS DANS LA POLITIQUE DE COHÉSION EUROPÉENNE

La présentation du **rôle des régions dans la politique de cohésion** de l'UE par **Wolfgang Petzold**, chef de l'unité Communication du Comité des Régions, lors du

dernier **atelier de la Regional Studies Association** (Lisbonne, 5-6 novembre 2015) fournit un **bon aperçu** de la mise en œuvre des **Fonds ESI 2014-2020**.

[Lire plus >>](#)

## LE MEILLEUR DU CLLD

Le **Service Recherche du Parlement européen (EPRS)** assure des recherches approfondies et un soutien analytique aux députés, aux commissions parlementaires et au Parlement européen dans son ensemble. Une recherche «**CLLD**» sur son site Internet mène à une page contenant **quatre articles intéressants liés au développement local mené par les acteurs locaux**.

[Lire plus >>](#)

## FRANCE: LES TERRITOIRES EN GRAND FORMAT

Une **exposition de cartes et d'infographies** produites par le **Commissariat général à l'égalité des territoires** et intitulée «**Habiter durablement nos territoires**», qui resitue les **espaces français et leurs évolutions** saisis à travers le prisme de leurs différences, est inaugurée au **CESE**, à Paris, le **16 novembre 2015**.

[Lire plus >>](#)

## INTERREG ESPACE ATLANTIQUE: 4 POSTES VACANTS AU SECRÉTARIAT CONJOINT

Le **Programme INTERREG Espace Atlantique** 2014-2020 **recrute** pour son **Secrétariat conjoint** basé à **Porto** (Portugal): un **directeur**, un **directeur financier**, un **gestionnaire de projets** et un **agent de communication**. Les **candidatures** doivent être reçues d'ici le **4 décembre 2015**, 17:00 (GMT).

[Lire plus >>](#)

## 10 CHOSES QUE L'EUROPE ET LES ÉTATS-UNIS POURRAIENT APPRENDRE L'UN DE L'AUTRE

**Rick Noack**, journaliste au **Washington Post**, s'est installé aux États-Unis en 2014. Quand il est retourné chez lui en Allemagne, il s'est penché sur les **aspects de la vie** qu'il pensait être mieux en **Europe**. Mais après quelques semaines, beaucoup de choses aux **Etats-Unis** ont commencé à lui manquer.

[Lire plus >>](#)

### ***AEIDL Flash***

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2015 AEIDL